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PROTOKÓŁ Nr 33/09 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, 
które odbyło się w dniu 27 listopada 2009 r. 

 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie  
z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Marek Bogusławski. Przewodniczący powitał 
zgromadzonych gości zapoznał zebranych z porządkiem obrad przesłanym przy 
zaproszeniu na posiedzenie. 

 
Radni uwag, wniosków nie zgłosili, jednogłośnie przyjęli do realizacji porządek obrad 
w poniższym brzmieniu: 
 

1. Zapoznanie się z Informacją Oddziału Świętokrzyskiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia dotyczącą porad specjalistycznych i hospitalizacji w roku 2008  
i I półroczu 2009r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu 
Starachowickiego z przeznaczeniem na doposażenie Poradni Uzależnień wraz 
z punktem wydawania metadonu w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  
w Starachowicach. 

3. Zapoznanie się z informacją „Ocena stanu zdrowia mieszkańców Województwa 
Świętokrzyskiego” wg stanu na 31 grudnia 2009r. 

4. Przyjęcie informacji nt. realizacji zadania: koordynacja systemów 
zabezpieczenia społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych za okres od  
1 stycznia do 31 października 2009r. 

5. Przyjęcie Raportu – Lecznictwo stacjonarne w Województwie Świętokrzyskim  
w 2008r. 

6. Sprawy różne. 
 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu z XXXII sesji Sejmiku) 
 
Ad. 1 
Zapoznanie się z Informacją Oddziału Świętokrzyskiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia dotyczącą porad specjalistycznych i hospitalizacji w roku 2008 i I półroczu 
2009r. (zał. 4) 
 
Andrzej Błaszczyk – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału NFZ  
w Kielcach zapoznał Radnych z Informacją dotycząca porad specjalistycznych i 
hospitalizacji w roku 2008 i w I półroczu 2009r. zgodnie z załączonym materiałem. 
Podkreślił, że co piąty mieszkaniec był hospitalizowany, na co wskazuje fakt, że 
niektórzy byli hospitalizowani kilkakrotnie. Jeżeli chodzi o POZ, to dane z 2008r. 
dotyczą II półrocza. Biorąc pod uwagę opiekę ambulatoryjną specjalistyczną wynika, 
że każdy uzyskuje dwie porady specjalistyczne w ciągu roku. 
 
Alfreda Zawierucha – Rubak zwróciła uwagę na fakt, jakim jest odsyłanie pacjentów 
ze szpitali do POZ po zwolnienia i skierowania do specjalistów. Podkreśliła,  
że lekarze zamiast leczyć ludzi wypisują skierowania. 
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Przewodniczący wyraził poparcie dla Pani Radnej, podał przykład, kiedy pacjenci są 
przygotowywani do planowych zabiegów i są zmuszeni do wykonania badań  
u lekarza POZ co odbija się dużymi utrudnieniami.    
 
Andrzej Błaszczyk – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału NFZ  
w Kielcach podkreślił, że porad specjalistycznych w stosunku do porad POZ jest za 
dużo, to wynika z pewnych kulturowych uwarunkowań jak, również, że POZ nie pełni 
tych funkcji, które miał w założeniach pełnić, ponieważ lekarz pierwszego kontaktu 
powinien leczyć pacjenta od podstaw, jeżeli potrzebowałby konsultacji powinien 
kierować pacjenta do specjalisty. Odnośnie zaleceń poszpitalnych w stosunku do 
leczenia specjalistycznego powinny one być zawężone tylko do tych pacjentów, 
którzy powinni być leczeni ambulatoryjnie przez lekarza specjalistę, np. ciężkie 
niewydolności krążenia, niestabilna cukrzyca lub pacjenci, którzy są na dany moment 
dializowani, wszyscy inni pacjenci po leczeniu szpitalnym powinni wrócić do swojego 
lekarza rodzinnego, który będzie ich prowadził. 
 
Józef Grabowski – Radny odniósł się do materiałów, które referował Pan Błaszczyk 
wynika, że ilość hospitalizacji w rehabilitacji leczniczej - oddziały stacjonarne na 
2008r. wynosi 10.543.00, natomiast w raporcie z lecznictwa stacjonarnego 
opracowanego przez Departament Zdrowia wynika, że w 2008r. liczba leczonych 
wynosi 4.197.00, to jest pierwsza rozbieżność natomiast drugą jest liczba łóżek jest 
niższa od docelowej o 89 jednocześnie wykorzystanie łóżek jest średnio o 103,8% ? 
 
Andrzej Błaszczyk – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału NFZ  
w Kielcach odpowiedział, że podawana przez niego była ilość hospitalizacji a nie 
ilość pacjentów, więc nasuwa się stwierdzenie, że niektórzy pacjenci przebywają  
w szpitalach nawet trzykrotnie. 
 
Grigor Szaginian – Radny zadał pytanie odnośnie nadwykonań w hospitalizacjach 
psychiatrycznych?  
 
Andrzej Błaszczyk – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału NFZ  
w Kielcach poinformował, że za 10 miesięcy tego roku na łącznie 48 mln kontraktów 
jest 49.200 tys. wykonań, zbilansowane nadwykonania tj. 1.400 tys. Były 
nadwykonania w lecznictwie ambulatoryjnym psychiatrycznym natomiast, jeśli chodzi 
o stacjonarne w Świętokrzyskim Centrum Psychiatrii w Morawicy nadwykonania 
wynoszą ok. 160 tys zł za 10 miesięcy przy kontrakcie przewyższającym 5mln. 
Przyznał, że psychiatria jest uprzywilejowana w naszym województwie, ponieważ ma 
w stosunku do średniej krajowej najwyższe ceny, pojawia się natomiast problem ze 
specjalistami – wiele poradni psychiatrycznych będzie musiało być zamkniętych lub 
przeorganizowanych, ponieważ przy takim zatrudnieniu nie będą mogły uzyskać 
kontraktu. 
 
Józef Grabowski – Radny nawiązał to swojego wcześniejszego pytania czy 134% 
wykorzystania łóżek wiąże się z faktem, że kontrakt był niewykonany i była potrzeba 
przyjęcia więcej pacjentów czy kontrakt był wykonany i to idzie na nadwykonania?   
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Zofia Małas – Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych w 
niektórych oddziałach jest 80-90% wykorzystania łóżek natomiast, jeśli chodzi o 
ginekologię było ponad 100% wykorzystania, duże znaczenie mają tzw. „przystawki”. 
 
Zofia Wilczyńska – Dyrektor Oddziału NFZ w Kielcach poinformowała, że 
powinien być wydany Informator  
o prawach pacjenta i o tym, co jest zakontraktowane. 
 
Zofia Małas – Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych 
spytała czy nie ma zarządzenia odnośnie konkursu ofert dla byłej zadaniówki, która 
ma być długoterminówką? 
 
Zofia Wilczyńska – Dyrektor Oddziału NFZ w Kielcach odpowiedziała, że nie ma 
planu finansowego, do którego można by się odnieść i co skutkuje brakiem konkursu. 
 
Zofia Małas – Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych 
powiedziała, że pacjenci, którzy podlegali opiece zadaniowej nie zostaną bez opieki 
od 1 stycznia, chodzi tutaj również o pielęgniarki. 
 
Andrzej Błaszczyk – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału NFZ  
w Kielcach pielęgniarki środowiskowe, które rozliczają się formą zadaniową kończą 
swoja działalność z końcem 2009 r. nie stoi nic na przeszkodzie, aby te same 
pielęgniarki zebrały deklaracje od pacjentów i wykonywały te same świadczenia 
rozliczając się kapitacyjnie. Jeśli chodzi o pacjenta, który na dany moment jest objęty 
opieką pielęgniarską rozliczanej w formie zadaniowej może te same świadczenia 
uzyskać przy formie kapitacyjnej. 
Pacjentom należy wskazać te podmioty, które maja ważne i kontynuowane umowy 
pielęgniarskiej opieki długoterminowej 
 
Zofia Małas – Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych – 
jest to proces czasochłonny, nie jest możliwe uzbierać, np. 100 tys deklaracji  
w krótkim czasie, dotyczy to pacjentów, którzy już przyzwyczaili się i obecnie jest to 
dla nich komfort. Pielęgniarki, które miały kontrakt z NFZ w ramach stawki 
zadaniowej będą mogły kontynuować pracę w długoterminowo.  
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że tego problemu na chwilę obecną nie da się 
rozstrzygnąć, gdyż nie ma aktów wykonawczych. 
 
Ad.2  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu 
Starachowickiego z przeznaczeniem na doposażenie Poradni Uzależnień wraz z 
punktem wydawania metadonu w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  
w Starachowicach. 
 
Barbara Jakacka–Green – Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
i Zdrowotnej poinformowała, że Poradnia Uzależnień w Starachowicach jest jedyną 
w regionie świętokrzyskim, gdzie jest prowadzone leczenie metadonem, z uwagi, iż 
ta poradnia prowadzi leczenie o charakterze ponad lokalnym dla pacjentów poradnia 
ta zwróciła się po raz kolejny z prośba o dofinansowanie. Poinformowała, że taka 
możliwość jest i kwota dofinansowania wynosi 15.000zł. 
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Marek Gos – Członek Zarządu podkreślił, że będzie to służyło Poradni gdyż jest 
jedna a koszty utrzymania tej poradni są zatrważająco rosnące. 
 
Józef Grabowski – Radny zadał pytanie odnośnie programu zapobiegania 
narkomanii i czy ta poradnia zgłaszała się do konkursu? 
 
Barbara Jakacka–Green – Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
i Zdrowotnej udzieliła odpowiedzi, że poradnia nie startowała-zakres tematyczny jest 
określony, jeżeli chodzi o kwestie ilości pacjentów, którzy się tam zgłaszają do 
leczenia matadorem jest bardzo duża.  
 
Alfreda Zawierucha–Rubak – Radna zwróciła uwagę na fakt, że dużo pieniędzy 
NFZ przeznacza na badania przeprowadzane na ulicach miast np. badania 
cholesterolu, cukru zamiast te środki pieniężne przeznaczyć na badania 
specjalistyczne lub na POZ.   
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 5 głosach za i 1 przeciw. (zał. 
nr 3 do protokołu) 
 
Ad. 3. 
Zapoznanie się z informacją „Ocena stanu zdrowia mieszkańców Województwa 
Świętokrzyskiego” wg stanu na 31 grudnia 2009r. (zał. 5) 
 
Komisja przyjęła informację do akceptującej wiadomości. Nie było głosów w dyskusji.  
 
Ad.4. 
Przyjęcie informacji nt. realizacji zadania: koordynacja systemów zabezpieczenia 
społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych za okres od  
1 stycznia do 31 października 2009r. (zał. 6) 
 
Komisja przyjęła powyższą informację do aprobującej wiadomości. Głosów w 
dyskusji nie było. 
 
Ad.5 
Przyjęcie Raportu – Lecznictwo stacjonarne w Województwie Świętokrzyskim  
w 2008r. (zał. 7) 
 
Zofia Małas – Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych 
zaznaczyła, że na oddziale okulistycznym oczekujących jest 305 osób natomiast 
wykorzystanie łóżek jest w 41 %, przyczyna leży w zbyt niskich kwotach kontraktów. 
 
Marek Gos – Członek Zarządu przyznał, że u nas nie ma pieniędzy, łóżek jest za 
mało i są za małe kontrakty w przeciwieństwie do Warszawy gdzie nie ma kolejek. 
 
Komisja przyjęła do wiadomości Raport- Lecznictwo stacjonarne w Województwie 
Świętokrzyskim w 2008r.  
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Ad.6 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący obrad odczytał pismo od Izabeli i Konrada Ćwik wnoszące o 
poprawę bezpieczeństwa dzieci i rodziców na Oddziale Hematologiczno-
Onkologicznym w Woj. Specjalistycznym Szpitalu Dziecięcym, ponieważ ich 
samochód został okradziony na parkingu przez ww. szpitalem. Przewodniczący 
stwierdził, że trudno się odnieść do tej prośby, a piszący to pismo sugerują, że dzieci 
przebywające w Wojewódzkim Specjalistycznym Szpitalu Dziecięcym w Kielcach nie 
mają zapewnionego bezpieczeństwa. (zał. 8) 
 
Barbara Jakacka–Green – Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
poinformowała, iż Pan Włodzimierz Wielgus – Dyrektor Wojewódzkiego 
Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach odpisał na ww. pismo. Plan 
zagospodarowania przestrzennego uniemożliwia wprowadzenie tam jakiś większych 
zmian. 
 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 13.20 
 
 
Protokół sporządziły  
Ewelina Mazurek 
Daria Biskup-Kozik 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 

 
Marek Bogusławski 

 
                 
  

 


